

<p><b>City of Fredericton, NB</b>  <b>2014 CAMA Willis Award for Innovation</b>  <b>(Population between 20,001 and 100,000)</b>  <i>Wired for Success</i></p>	<p><b>Ville de Fredericton (Nouveau-Brunswick)</b>  <b>Prix Willis de l'innovation 2014</b>  <b>(20 001 à 100 000 habitants)</b>  <i>Réseau réussite</i></p>
<p>e-Novations ComNet Inc. is a City of Fredericton municipally-owned telecommunications company that has helped deliver “Intelligent Infrastructure” to the community as an important pillar of the City’s economic development strategy.</p> <p>The entity has received strong support from the City, local universities and businesses. These anchor tenants, together with innovative service offerings, have allowed for e-Novations to grow organically in directions that the community dictated.</p> <p>What started as 22 kilometers of fiber optics connecting the initial partners to each other and the Internet has grown to a network consisting of 300 kilometers of fiber.</p> <p>In 2003, City Council implemented a free of charge, WiFi network called Fred-eZone throughout the city. Council felt an obligation to deliver intelligent infrastructure just like roads, sidewalks, etc.</p> <p>As network membership grew, Internet demands were aggregated allowing for bulk purchases of commercial Internet resulting in lower costs for everyone. By 2013, an independent study confirmed that e-Novations was offering the best value commercial Internet in Canada.</p> <p>The e-Novations project has led to number of “living lab” projects all designed to assist and promote the new digital economy entrepreneur. In 2014, it will be announced that the network has achieved the status of a “Gigabit City.” By design, Fredericton is truly “Wired for Success.</p> <p><b>Contacts:</b> Mike Richard, VP of Operations, eNovations ComNet Inc., 506-460-2307, <a href="mailto:mike.richard@fredericton.ca">mike.richard@fredericton.ca</a></p>	<p>e-Novations ComNet Inc., une entreprise de télécommunications appartenant à la Ville de Fredericton, a contribué à la mise en place d’une « infrastructure intelligente », un aspect primordial de la stratégie municipale de développement économique.</p> <p>L’entité a obtenu un solide appui de la municipalité, des universités et du milieu des affaires. Ces appuis clés et le caractère innovant de l’offre de services ont permis à e-Novations de croître organiquement dans les directions dictées par la communauté.</p> <p>Ce qui était à l’origine un réseau de fibre optique de 22 km reliant les partenaires initiaux entre eux et à Internet s’est transformé en un réseau de 300 km.</p> <p>En 2003, le conseil municipal a mis en place un réseau WiFi urbain gratuit, appelé Fred-eZone. La municipalité estimait avoir l’obligation de fournir une infrastructure intelligente, au même titre que des routes, trottoirs, etc.</p> <p>La hausse du nombre d’adhérents a permis de regrouper la demande pour Internet et d’acheter des services marchands en gros, d’où une baisse de prix substantielle. En 2013, selon une étude indépendante, e-Novations offrait le meilleur rapport qualité-prix du Canada pour l’Internet commercial.</p> <p>Le projet e-Novations a stimulé la créativité en « laboratoire vivant ». De nombreux projets ont été conçus pour aider et promouvoir les nouveaux entrepreneurs de l’économie numérique. En 2014, on annoncera que le réseau a atteint le statut de celui d’une « ville gigabit ». Bref, on peut vraiment affirmer que Fredericton a le réseau parfait pour la réussite.</p> <p><b>Personne-ressource :</b> Mike Richard, vice-président – Opérations, eNovations ComNet Inc., 506-460-2307, <a href="mailto:mike.richard@fredericton.ca">mike.richard@fredericton.ca</a></p>